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3. Zprávy plzeňské odbočky ČTK z 10.11. 2010

HEADLINE: Rudolf Salvetr z ODS bude další čtyři starostou Klatov. Zvolili ho večer noví zastupitelé, místostarostové 
jsou z ODS a Sdružení pro Klatovy.

Titulek: Staronovým starostou Klatov se stal Rudolf Salvetr z ODS  
Klíčová slova:  ČR; správa; Klatovy 
Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 22:21      ID: T201011100999401 
Servis: dpm    Priorita: 3    Kategorie: pol; pod 
  
Staronovým starostou Klatov se stal Rudolf Salvetr z ODS 

Klatovy 10. listopadu (ČTK) - Šestačtyřicetiletý občanský demokrat Rudolf Salvetr bude další čtyři roky stát v čele 
klatovské radnice. Starostou ho zvolili dnes večer nově zvolení zastupitelé druhého největšího města v Plzeňském kraji 
na ustavujícím zasedání. Pro Salvetra je to druhé funkční období na postu starosty Klatov. Jeho místostarosty se stali 
Václav Chroust z ODS a Jiří Štancl ze Sdružení pro Klatovy, řekl dnes Salvetr ČTK. 
Na pravicové koalici, která zajistí 15 ze 27 míst v zastupitelstvu, se ve městě dohodla vítězná ODS se Sdružením pro 
Klatovy SNK ED a s TOP 09. Pro Salvetra hlasovalo 17 lidí. V devítičlenné radě obsadila ODS pět míst, po dvou má 
TOP 09 a Sdružení pro Klatovy. ODS má v zastupitelstvu sedm křesel, druhá ČSSD má stejně jako Sdružení pro 
Klatovy - SNK ED pět mandátů, komunisté čtyři a po třech TOP 09 a Nestraníci. 
V minulém volebním období měla ODS na radnici za koaliční partnery KDU-ČSL a Nestraníky. Ti se nyní spolu s 
ČSSD a KSČM ocitnou v opozici, lidovci, kteří měli dosud i post místostarosty, se letos do zastupitelstva nedostali. 
    Lada Pešková vrk 
 
 

HEADLINE:  Klatovské katakomby uspěly i v přehodnocené sporné výzvě ROP. Rekonstrukce začne snad v novém 
roce a přinese moderní expozici o baroku. 

Titulek: Rekonstrukce katakomb v Klatovech snad začne v novém roce  
Klíčová slova:  ČR; EU; památky; církve; správa; Klatovy 
Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 16:35      ID: T201011100724201 
Servis: dpm    Priorita: 4    Kategorie: kul; nab; pol; pod; eur 
  
Rekonstrukce katakomb v Klatovech snad začne v novém roce 
Klatovy 10. listopadu (ČTK) - Až roční zdržení nabere rekonstrukce a modernizace jedné z největších turistických 
atrakcí Klatov - katakomb s mumiemi. Občanské sdružení Klatovské katakomby uspělo původně s projektem v 
regionálním operačním programu, jeho pátá výzva se ale kvůli problémům znovu přehodnocovala. Projekt nyní uspěl i 
v přehodnoceném bodování a má získat od EU dotaci téměř 20 milionů korun. Práce potrvají až devět měsíců. Podle 
původních plánů se měly prostory otevřít už letos v září, řekl dnes ČTK Václav Chroust ze sdružení. 
"Už jsme udělali, co jsme mohli. Připravili jsme projektovou dokumentaci, máme platné stavební povolení, pracovali 
jsme i na scénáři expozice. Přípravné práce nás už nyní přišly na 1,4 milionu korun," uvedl. Sdružení přitom nemělo 
jistotu, že s projektem uspěje i podruhé. Z původně úspěšných žádostí páté výzvy jich totiž po novém přebodování 
uspělo jen 70 procent. 
Projekt počítá se zásadní opravou a rozšířením prostoru, který bude zahrnovat nejen tři desítky vzácně zachovaných 
mumií, ale také expozice o baroku, o jezuitském řádu a jeho působení v Klatovech, o procesech mumifikace či o 
barokním lékárnictví. Náklady jsou spočítané na zhruba 23,5 milionu korun a zahrnují také stavební úpravy. Ty mají 
mimo jiné obnovit důmyslný systém větracích průduchů a šachet, díky nimž se pohřbená těla mumifikovala. Při opravě 
kostela v 30. letech 20. století se po zasypání větracích šachet změnilo klima a většina mumií se rozpadla. Z původních 
dvou stovek se jich do dneška dochovalo 38, z toho turisté mohou vidět 30. 
Součástí rekonstrukce je také odborné ošetření mumií, zhotovení dubových replik původních rakví a zejména podstatné 
rozšíření prostor expozice. "Budeme mít dvě tepelné zóny - v chladnější budou vystavené mumie a v temperované 
budou další expozice, na nichž se podíleli přední odborníci," popsal záměr Chroust. K dispozici bude studovna a 
badatelna a multimediální zařízení. Cílem projektu je mimo jiné upravit krypty do autentické podoby z doby před 
odchodem jezuitů. 
Do katakomb přijde ročně na 40.000 lidí. Návštěvnost se musí zatím regulovat, aby velké množství lidí příliš 
nenarušovalo citlivé mikroklima. Po rekonstrukci by se měla kapacita zvýšit. Chroust by si navíc přál, aby se opravila 
také dominanta náměstí jezuitský kostel a víc se otevřel pro turisty. "Těmito unikátními barokními památkami by si pak 
mohly Klatovy vynahradit to, že nemají zámek ani hrad," dodal Chroust. 
Krypty pod jezuitským kostelem byly budovány současně s kostelem v druhé polovině 17. století. Za zhruba 100 let tam 
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bylo do roku 1783 pohřbeno přes 200 jezuitů, šlechticů, měšťanů i vojáků. Těla uložená na hoblinách v dubových 
rakvích a obložená chmelem se působením vzduchu proudícího důmyslným větracím systémem postupně vysušila, 
takže váží osm až deset kilogramů. 
    Lada Pešková snm  

HEADLINE: Český pivní trh letos klesá, ale jedenáctistupňová piva posilují. Během dvou let vzrostl jejich podíl z 11,5 
na 16 pct. Prazdroj čísla potvrdil

 Titulek: Český pivní trh letos klesá, ale jedenáctistupňová piva posilují  
 Klíčová slova:  ČR; pivo; 2009 
 Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 16:06      ID: T201011100647301 
 Servis: epm    Priorita: 4    Kategorie: ptr 
  
Český pivní trh letos klesá, ale jedenáctistupňová piva posilují 
Plzeň 10. listopadu (ČTK) - Zatímco celý český pivní trh by se měl letos propadnout meziročně až o 12 procent, navrch 
oproti loňsku budou mít nealkoholická piva, piva v PET lahvích a takzvané jedenáctky. Podle Plzeňského Prazdroje 
vzrostl během dvou let podíl všech druhů jedenáctistupňových piv z 11,5 procenta na současných 16 procent. Jejich 
prodej podpořila ekonomická krize a také letos by se měl zvýšit, řekl ČTK ředitel Českého svazu pivovarů a sladoven 
Jan Veselý. 
"Plzeňská jedenáctka jako lídr tohoto segmentu si nyní drží 16,5 procenta z celkem prodaných lahví a 19 procent u 
čepovaných jedenáctistupňových piv," řekl vrchní sládek Prazdroje Jan Hlaváček. Segment podle něj trvale roste. 
Prodeje podle pivovarského svazu podpořila ekonomická krize, protože lidé přecházejí z dvanáctky na levnější  
jedenáctky. Před krizí, v roce 2007, činil podíl jedenáctek na celkovém pivním trhu sedm procent, když se jich vypilo 
jeden milion hektolitrů. 
Zatímco méněstupňová výčepní piva se za letošní první pololetí meziročně propadla o 17 procent, celkový prodej 
ležáků (jedenáctek a dvanáctek) zůstal na stejné úrovni. Objem prodané jedenáctky svaz neeviduje, ale podle Veselého  
její odbyt roste na úkor dvanáctek. 
Jedenáctky jsou podle Veselého kvalitní a chuťově bohatší než současné desítky a přitom levnější než dvanáctky. "Je to 
taková skoro dvanáctka za cenu skoro desítky," dodal. Na trhu je více než 30 druhů jedenáctek, každý větší pivovar ji  
má v nabídce díky velké poptávce. Prazdroj začal před pěti lety prodávat Velkopopovického Kozla Medium, jehož 
prodeje také rostou. 
Piva blížící se jedenáctkám se v Česku vařila vždy. V Plzni v Měšťanském pivovaru, později Prazdroji, vyráběli od 
počátku dvojí pivo - výčepní jedenáctistupňové a dvanáctistupňový ležák. Ve 20. století bylo několik vln zvýšeného 
vaření jedenáctek, především v době světových válek a v první polovině 50. let. Jedenáctky se mnohdy vařily místo 
dvanáctek. 
Americká nezisková společnost Brewers Association udělila letos v Chicagu Excelentu stříbrnou medaili v kategorii piv 
plzeňského typu. World Beer Cupu je údajně nejvýznamnější mezinárodní pivní soutěž. 
    Václav Prokš pba  

HEADLINE:  V Domažlicích se dosud nepodařilo dohodnout koalici, ve hře je stále několik variant. Jednání dál 
pokračují. 

Titulek: V Domažlicích se ještě nepodařilo dohodnout koalici  
 Klíčová slova:  ČR; volby; obce; koalice; Domažlice 
 Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 15:08      ID: T201011100635501 
 Servis: dpm    Priorita: 4    Kategorie: pol; pod 
  
V Domažlicích se ještě nepodařilo dohodnout koalici 
Domažlice 10. listopadu (ČTK) - V Domažlicích se stále ještě nepodařilo stranám zvoleným do zastupitelstva 
dohodnout koalici, která bude další čtyři roky stát v čele pátého nejlidnatějšího města kraje. Jednání zatím vede 
především vítězné Sdružení pro město Domažlice (SPMD) současného starosty Miroslava Macha, které postupně 
oslovilo ostatní subjekty kromě komunistů. S případnými koaličními partnery se ale zatím na ničem nedohodlo, řekl 
dnes Mach ČTK. 
Jedenáctitisícové Domažlice jsou tak posledním okresním městem kraje, které zatím nedospělo k dohodě o koalici. 
Ustavující jednání zastupitelstva je 16. listopadu. 
SPMD oproti minulému volebnímu období zdvojnásobilo počet mandátů v jednadvacetičlenném zastupitelstvu na osm 
křesel. ČSSD má šest, komunisté čtyři, ODS dva a Sdružení nezávislých kandidátů 2010 jednoho zastupitele. 
Vítězné sdružení zahájilo vyjednávání nejdříve s ODS, jež byla jeho koaličním partnerem dosud, a se SNK 2010. Zatím 
ale skončilo neúspěchem. "Jednání s ODS se zatím nikam nepohnulo. Oslovili jsme proto k prvnímu kolu jednání i 
druhou nejsilnější stranu ČSSD," řekl Mach. 
Spojení se sociálními demokraty je jedinou možností, jak by v Domažlicích mohla vzniknout pouze dvoučlenná koalice 
s většinou v zastupitelstvu. Všechny ostatní varianty by vyžadovaly spojení tří stran. SPMD a ČSSD jsou ale ve městě 
největší rivalové a volební kampaň poznamenala jejich vzájemná nevraživost. 
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Mach se netají tím, že by upřednostnil pravicovou koalici s ODS a SNK 2010. S ČSSD se ale dohodl na dalším kole 
jednání. "Nemají žádné nepřiměřené požadavky, nevím ale, jestli bychom se shodli," řekl. 
Lídr ČSSD Jan Látka má z prvního jednání s vítězi voleb dobrý pocit. "Obě strany mají určitě zájem na tom, aby našly 
nějaké dobré řešení, které bude výhodné především pro Domažlice," tvrdí. První setkání se týkalo programových 
priorit, na kterých se strany shodují, jejich finanční náročnosti a zhruba také personálního řešení. 
V Domažlicích není ani jisté, že vítězné sdružení nakonec obsadí místa v radě. Mohlo by skončit i v opozici. "Dohodli 
jsme se na dalším kole jednání, mezitím ale budeme zároveň jednat i dalšími zvolenými subjekty, s KSČM a s 
nezávislými," poznamenal Látka. Dosud sociální nevedli žádná oficiální jednání a čekali, až je nejdřív osloví vítěz 
voleb. Nyní si prý chtějí udělat jasno i o dalších možných variantách. V minulých komunálních volbách ČSSD volby v 
městě vyhrála, nakonec ale skončila v opozici. 
    Lada Pešková  
 
 
  
Titulek: Počet hostů v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí meziročně stagnoval  
 Klíčová slova:  ČR; turistika; 3. čtvrtletí; ČSÚ; Plzeňský; TABULKA; 2.VERZE 
 Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 11:57      ID: T201011100434402 
 Servis: epm    Priorita: 3    Kategorie: tur; slz 
  
Počet hostů v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí meziročně stagnoval 
Zprávu jsme doplnili o informace krajských odborníků v cestovním ruchu v 5. až 9. odst. 
   
Plzeň 10. listopadu (ČTK) - Návštěvnost ubytovacích zařízení v Plzeňském kraji meziročně stagnovala. V hotelech, 
penzionech a dalších zařízeních se letos od července do konce září ubytovalo 195.935 lidí, což je oproti stejnému 
období loňského roku nárůst o 0,5 procenta. Letní sezoně pomohli zahraniční turisté, kterých přijelo oproti loňsku o 12 
procent více, ubylo naopak Čechů. Vyplývá to z údajů, které dnes zveřejnil Český statistický úřad. 
Od července do konce září se v Plzeňském kraji ubytovalo 136.123 tuzemských turistů, což byl téměř čtyřprocentní 
meziroční pokles. Zahraničních turistů přijelo 59.812, meziročně o 12 procent více. 
Nejvíce jich bylo z Německa, celkem 22.000, což značí osmiprocentní meziroční pokles. Druhé bylo s 8000 zástupci 
Nizozemsko, které posílilo o téměř 1500 hostů. Mírně více návštěvníků bylo z Polska (3089) a Slovenska (2188). O 
třetinu na 2000 se zvýšil počet hostů z USA a shodně také turistů z Velké Británie, jejich počet vzrostl na 1900. 
Hotely, penziony a další ubytovací zařízení vykázaly v létě 638.301 přenocování, což je oproti loňskému třetímu 
čtvrtletí pokles o pět procent. Počet přenocování cizinců vzrostl o 12 procent na 148.927, naopak u domácích turistů se 
meziročně propadl o více než devět procent. 
"V létě jsme zaznamenali nárůst u českých turistů. Cizinci, hlavně Nizozemci, ubyli," řekla Ivana Vilišová ze 
železnorudského infocentra. Podle ní jezdili na Šumavu hodně rodiny s dětmi. Stále více ale ubývá počet přenocování, 
nejčastější jsou jedno- až dvoudenní pobyty. Turisté hodně nakupovali sběratelské suvenýry. 
Menší návštěvnost hlásily rekreační centra, památky a kempy. Nejhorší byl červenec, kdy návštěvnost poklesla až o 30 
procent. Slibný už byl naopak srpen. "Byl nejlepší v historii plzeňské zoo. Přišlo 106.000 lidí, hlavně na nové africké 
pavilony žiraf, hrochů a nosorožců," řekl její mluvčí Martin Vobruba. Koncem října přesáhla návštěvnost zoo loňskou 
úroveň, což bylo vinou počasí později než v minulých letech. Mírný nárůst zaznamenal také areál Plzeňského Prazdroje.  
"V Plzni bylo opticky více turistů, i když léto nebylo zvláštní, protože bylo příliš vedro nebo mokro," řekla Kristina 
Štěpánová z radnice. Za leden až září přijelo do Plzně zhruba stejně turistů jako loni, což je podle ní v krizi a při 
nepřízni počasí úspěch. Do města už jezdí častěji turisté, například němečtí, na dvě noci. Nizozemské a belgické rodiny 
se letos ubytovávaly v Plzni i na celý týden a směřovaly odtud na výlety po celém kraji. Vyžadují ale programy pro děti. 
Plzeň už také pomalu ztrácí pro Čechy image nezajímavého města. Turisté jsou zvědaví na nové kašny na náměstí a 
sadový okruh u náměstí. Pečlivěji si vybírají z nabídky služeb i jídel a šetří. 
V celém Česku počet přenocování hostů za letošní třetí čtvrtletí vzrostl o 0,7 procenta na 14,1 milionu. Celkem přijelo o 
2,7 procenta více hostů, tedy téměř 4,38 milionu. Z toho zahraničních téměř 2,1 milionu, což bylo o sedm procent více. 
Domácích naopak o 0,9 procenta ubylo. 

Cestovní ruch v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí 2008 až 2010: 

Počty hostů 3. čtvrtletí 2010 3. čtvrtletí 2009 3. čtvrtletí 2008 
cizinci 59.812 53.424 54.410 
domácí 136.123 141.516 131.166 
kraj celkem 195.935 194.940 185.576 

Zdroj: ČSÚ 
Václav Prokš snm 
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HEADLINE: Do Plzeňského kraje přijelo za letošní 3. čtvrtletí 196.000 turistů, tedy zhruba stejně jako loni. Ubylo 
Čechů a přibylo hostů z ciziny.  

 
Titulek: Počet hostů v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí meziročně stagnoval  
 Klíčová slova:  ČR; turistika; 3. čtvrtletí; ČSÚ; Plzeňský; TABULKA 
 Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 11:37      ID: T201011100278601 
 Servis: epm    Priorita: 3    Kategorie: tur; slz 
  
Počet hostů v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí meziročně stagnoval 
Plzeň 10. listopadu (ČTK) - Návštěvnost ubytovacích zařízení v Plzeňském kraji meziročně stagnovala. V hotelech, 
penzionech a dalších zařízeních se letos od července do konce září ubytovalo 195.935 lidí, což je oproti stejnému 
období loňského roku nárůst o 0,5 procenta. Letní sezoně pomohli zahraniční turisté, kterých přijelo oproti loňsku o 12 
procent více, ubylo naopak Čechů. Vyplývá to z údajů, které dnes zveřejnil Český statistický úřad. 
Od července do konce září se v Plzeňském kraji ubytovalo 136.123 tuzemských turistů, což byl téměř čtyřprocentní 
meziroční pokles. Zahraničních turistů přijelo 59.812, meziročně o 12 procent více. 
Nejvíce jich bylo z Německa, celkem 22.000, což značí osmiprocentní meziroční pokles. Druhé bylo s 8000 zástupci 
Nizozemsko, které posílilo o téměř 1500 hostů. Mírně více návštěvníků bylo z Polska (3089) a Slovenska (2188). O 
třetinu na 2000 se zvýšil počet hostů z USA a shodně také turistů z Velké Británie, jejich počet vzrostl na 1900. 
Hotely, penziony a další ubytovací zařízení vykázaly v létě 638.301 přenocování, což je oproti loňskému třetímu 
čtvrtletí pokles o pět procent. Počet přenocování cizinců vzrostl o 12 procent na 148.927, naopak u domácích turistů se 
meziročně propadl o více než devět procent. 
V celém Česku počet přenocování hostů za letošní třetí čtvrtletí vzrostl o 0,7 procenta na 14,1 milionu. Celkem přijelo o 
2,7 procenta více hostů, tedy téměř 4,38 milionu. Z toho zahraničních téměř 2,1 milionu, což bylo o sedm procent více. 
Domácích naopak o 0,9 procenta ubylo. 

    Cestovní ruch v Plzeňském kraji ve 3. čtvrtletí 2008 až 2010: 

Počty hostů 3. čtvrtletí 2010 3. čtvrtletí 2009 3. čtvrtletí 2008 
cizinci 59.812 53.424 54.410 
domácí 136.123 141.516 131.166 
kraj celkem 195.935 194.940 185.576 

Zdroj: ČSÚ 
Václav Prokš snm 
 
Titulek: Muž z Chebska chtěl zabít ženu ve vaně, dostal tři roky vězení  
Klíčová slova:  ČR; soud; vražda; 2.VERZE 
Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 11:06      ID: T201011100353802 
Servis: dpm    Priorita: 3    Kategorie: zak 
  
Muž z Chebska chtěl zabít ženu ve vaně, dostal tři roky vězení 
    V 1. odstavci jsme doplnili informaci o tom, že si obě stany ponechaly lhůtu na odvolání, od 3. odstavce jsme doplnili 
odůvodnění senátu. 

Plzeň 10. listopadu (ČTK) - Za pokus o vraždu partnerky potrestal dnes Krajský soud v Plzni padesátiletého muže z 
Chebska třemi roky vězení. Před trestním senátem se zpovídal z toho, že letos v březnu hodil své o šest let mladší 
přítelkyni do vany elektrickou kulmu. Zařízení bylo dle spisu pod proudem, zapnuté a žena se právě sprchovala. 
Nezemřela, protože ve vaně bylo málo vody. Muži hrozilo až 18 let vězení. Odmítá, že by skutek spáchal. Přiznal jen, 
že ženu ve vaně uhodil. Obě strany si ponechaly lhůtu na odvolání. 
Události předcházela hádka, při níž se muž od partnerky dozvěděl, že se s ním chce rozejít. Poté za ní podle obžaloby 
vnikl do koupelny a se slovy, že bez ní nemůže být a že ji raději zabije, vhodil na dno vany kulmu. Žena spotřebič 
vyhodila, muž ho tam hodil znovu. Podle státní zástupkyně se tam také chystal vhodit i další zapnutou kulmu. Do vany 
údajně v té době také vytékala voda ze zapnuté pračky. 
V tu chvíli prý obžalovaný chytil ženu pod krkem, udeřil do obličeje a zasadil ránu pěstí do břicha. Obžalovaný odmítá, 
že by kulmy do vany házel. Připustil jen, že partnerku v rozčílení uhodil. "Vymyslela si to, chce mě dostat mimo svůj 
okruh," uvedl. Senát mu ale neuvěřil, obžalovaný prý v podstatných rysech měnil výpovědi, naopak rozpory ve 
výpovědi poškozené byly jen drobné. Napadená se také zdráhala událost oznámit, učinila tak až na popud kamarádky. 
Údajně proto, že už v předchozím vztahu trpěla, byla obětí násilí ze strany manžela. 
Za podstatné důkazy označil soud posudky znalců. Žena neměla na těle žádné poranění proudem, uvnitř ani jedné 
kulmy se nenašly známky po průniku vody. Ve vaně, která nebyla uzemněna, bylo minimum vody. Dle znalce nebylo za 
těchto podmínek možné, aby spotřebiče způsobily smrtelná zranění. "Není podstatné, že kulmy poškozené ublížit 
nemohly. Subjektivně ji chtěl usmrtit alespoň v eventuálním úmyslu. Musel předpokládat, že vhozením přístroje do 
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vody může smrt způsobit," řekl soudce Tomáš Bouček. 
Přestože muži hrozilo deset až 18 let vězení, soud nakonec přistoupil k mimořádnému snížení trestu, což je možné v 
případě pokusu i s přihlédnutím k dalším okolnostem. Trest snížil právě s ohledem na to, že objektivně nemohlo k 
usmrcení dojít. Muži polehčila i bezúhonnost, problémy se zákonem měl vesměs jen za minulého režimu. 
Podobným případem se Krajský soud v Plzni už v minulosti zabýval. Před třemi lety řešil kauzu Luboše Kovrzka z 
Rozněvic na Plzeňsku. Muž v červnu 2005 zabil svou ženu ve vaně, její smrt se poté snažil zamaskovat jako nešťastnou 
náhodu, když do vany vhodil fén. Za čin dostal 11 let vězení. 
    Eva Barborková mol  

HEADLINE: Muž z Chebska dostal za pokus o vraždu tři roky vězení. V březnu hodil manželce do vany zapnutou 
kulmu. Nezemřela, protože v ní bylo málo vody.
   

Titulek: Muž z Chebska chtěl zabít ženu ve vaně, dostal tři roky vězení  
Klíčová slova:  ČR; soud; vražda 
Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 09:42      ID: T201011100259501 
Servis: dpm    Priorita: 3    Kategorie: zak 
  
Muž z Chebska chtěl zabít ženu ve vaně, dostal tři roky vězení 
    Plzeň 10. listopadu (ČTK) - Za pokus o vraždu partnerky potrestal dnes Krajský soud v Plzni padesátiletého muže z 
Chebska třemi roky vězení. Před trestním senátem se zpovídal z toho, že letos v březnu hodil své o šest let mladší 
přítelkyni do vany elektrickou kulmu. Zařízení bylo podle spisu pod proudem, zapnuté a žena se právě sprchovala. 
Nezemřela, protože ve vaně bylo málo vody. Muži hrozilo až 18 let vězení. Muž odmítá, že by skutek spáchal. Přiznal 
jen, že ženu ve vaně uhodil. 
    Události předcházela hádka, při níž se muž od partnerky dozvěděl, že se s ním chce rozejít. Poté za ní podle obžaloby 
vnikl do koupelny a se slovy, že bez ní nemůže být a že ji raději zabije, vhodil na dno vany kulmu. Žena spotřebič 
vyhodila, muž ho tam hodil znovu. Podle státní zástupkyně se tam také chystal vhodit i další zapnutou kulmu. Do vany 
údajně v té době také vytékala voda ze zapnuté pračky. 
    V tu chvíli ji prý muž chytil pod krkem, udeřil do obličeje a zasadil ránu pěstí do břicha. Obžalovaný odmítá, že by 
kulmy do vany házel. Připustil jen to, že partnerku v rozčílení uhodil do břicha. "Vymyslela si to, chce mě dostat mimo 
svůj okruh," uvedl. 
    Podobným případem se Krajský soud v Plzni už v minulosti zabýval. Před třemi lety řešil kauzu Luboše Kovrzka z 
Rozněvic na Plzeňsku. Muž v červnu 2005 zabil svou ženu ve vaně, její smrt se poté snažil zamaskovat jako nešťastnou 
náhodu, když do vany vhodil fén. Za čin dostal 11 let vězení. 
    brb mol  
 

HEADLINE: V Klatovech narazil kamion do železničního viaduktu, řidič se těžce zranil. Kvůli nehodě stojí provoz na 
silnici, železnici nehoda neomezila.  

Titulek: V Klatovech narazil kamion do viaduktu, stojí doprava na silnici  
Klíčová slova:  ČR; nehoda; Klatovy 
Datum vydání: 10.11. 2010      Čas vydání: 10:58      ID: T201011100365001 
Servis: dpm    Priorita: 4    Kategorie: dpr; zak 
  
V Klatovech narazil kamion do viaduktu, stojí doprava na silnici 
Klatovy 10. listopadu (ČTK) - V Klatovech dnes ráno narazil kamion do železničního viaduktu. Hasiči museli 
zraněného řidiče vyprošťovat. Kvůli nehodě stojí provoz na silnici, řekl ČTK řídící důstojník krajských hasičů Jaroslav 
Hrdlička. Provoz by měl být obnoven nejdříve po dvou hodinách. 
Podle klatovské policejní mluvčí Dany Ladmanové se nehoda stala před 10:00 na ulici 5. května, což je hlavní 
výpadovka na Železnou Rudu. "Řidič byl s těžkým zraněním převezen do nemocnice," uvedla. Silnice je zcela 
neprůjezdná, místo se musí objíždět. Příčiny nehody i další okolnosti policie zjišťuje. 
Radek Joklík z Českých drah doplnil, že kvůli nehodě byl na půl hodiny zastaven provoz na trati mezi stanicemi 
Klatovy a Klatovy - Luby. Dopravy se to ale nijak nedotklo, protože v tu dobu nejel žádný vlak. Odborníci pak zjistili, 
že trať nebyla poškozena, takže provoz je už obnoven, dodal. 
    lap mol  
 
 
  

10



4. Ukázka rozhovoru s vedoucí regionální redakce ing. Danou Pavlátovou

Kolik zaměstnanců v současné době pracuje v regionálních redakcích ČTK?
V současné době 36 zpravodajů.

Zvýšil/snížil se počet zaměstnanců regionálních redakcí v posledních
5ti letech?
Počet zpravodajů klesl ze posledních pět let o čtyři, o jednoho zpravodaje méně je ve středních 
Čechách, na Vysočině a ve Zlínském a Libereckém kraji.

Mohla byste stručně charakterizovat všechny regionální odbočky ČTK?

Středočeský kraj - tři zpravodajové se sídlem v Kladně, Mladé
Boleslavi a Vlašimi. Jako jediní nemají společnou redakci, zvláštností
je i skutečnost, že sídlo kraje je v Praze (má jej na starost
kladenský zpravodaj). Není zde dělba na ekonomické a domácí
zpravodaje, všichni mají v příslušných okresech na starosti domácí i
ekonomickou tematiku.

Jihočeský kraj - tři zpravodajové, kteří sídlí v Českých Budějovicích. Je zde dělba - dva domácí 
zpravodajové a jeden ekonomický.

Plzeňský kraj- tři zpravodajové, kteří sídlí v Plzni (dva domácí, jeden ekonomický).

Karlovarský kraj- dva zpravodajové se sídlem v Karlových Varech, z nich se jeden specializuje na 
domácí problematiku, jeden na ekonomiku.

Liberecký kraj - dva zpravodajové, sídlící v Liberci. Jeden má na starosti domácí zpravodajství,  
jeden ekonomiku.

Ústecký kraj - tři zpravodajové, z toho dva mají společnou redakci v Ústí (jeden má na starosti 
domácí zpravodajství, jeden ekonomiku), třetí zpravodaj pracuje z domova v Mostě a píše o domácí 
i ekonomické problematice.

Pardubický kraj- dva zpravodajové, sídlící v Pardubicích. Jeden má na starosti domácí 
zpravodajství, jeden ekonomiku.

Královéhradecký kraj- dva zpravodajové se sídlem v H. Králové, z nich se jeden specializuje na 
domácí problematiku, jeden na ekonomiku.

Vysočina - dva zpravodajové, sídlící v Jihlavě, mají zpravodajství rozděleno na domácí a 
ekonomickou část.

Jihomoravský kraj - šest zpravodajů, tři se specializují na domácí problematiku, dva na ekonomiku 
a jeden na sport. Mají společnou redakci v centru Brna. Celostátního významu nabývá zpravodajství 
z Brna tím, že informuje o rozhodování Ústavního soudu.

Olomoucký kraj - tři zpravodajové sídlí v redakci v Olomouci, dva se zabývají domácí 
problematikou, jeden ekonomikou. V domácím zpravodajství má významné místo skutečnost, že v 
Olomouci sídlí Vrchní soud.

Zlínský kraj - dva zpravodajové mají redakci ve Zlíně, jeden se zaměřuje na domácí zpravodajství,  
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jeden na ekonomiku 

Moravskoslezský kraj - v redakci v Ostravě sídlí pět zpravodajů, tři se specializují na domácí 
zprávy, dva na ekonomické a jeden na sportovní.

Mají všechny regionální odbočky svoje vedoucí?
Ano, vždy jeden zpravodaj je vedoucím redakce, má na starosti zejména plánování a dělbu práce.

Mají redaktoři ve všech odbočkách k dispozici společnou redakci?
Ano, kromě Středočeského kraje.

Jaká změna v práci regionálních redakcí byla v posledních pěti letech nejvýraznější?
Vzhledem k přesunu řady kompetenci a s tím souvisejících finančních prostředků z centra na 
úroveň krajů a obcí začali krajští zpravodajové rozšiřovat zpravodajská témata, například o 
financování škol, větších investic včetně silnic apod. Pro uvolnění zpravodajské kapacity na
tato témata, často s celostátním dopadem, se postupně opouštějí drobné regionální zprávy 
(například drobná kriminalita, dílčí informace z jednání radnic apod.). Pokračoval tlak na větší  
rychlost.

Jakým technickým vybavením disponují regionální redakce?
V pobočce je pevné připojení na internet. Všichni zpravodajové jsou
vybaveni laptopem, cdma kartou nebo modemem pro připojení z terénu,
mobilním telefonem, diktafonem umožňujícím v rozhlasové kvalitě
dodávat klientům audia. V každé redakci je videokamera.

Jaké jsou minimální požadavky na pozici regionálního redaktora ČTK?
VŠ vzdělání, přehled o společenském dění, výborná znalost češtiny a řidičský průkaz.

Liší se podle vás pracovní rutiny redaktora celostátní a regionální redakce? Mohla byste 
rozdíly zmínit?
Rozdílů je několik - v regionech je méně aktualit než v Praze, zpravodajství je více založeno na 
vlastních nápadech, rozhovorech, aktivitě. Regionální zpravodajové jsou celkově univerzálnější. Je 
tam sice základní dělba na domácí a ekonomické zpravodaje, ale zastupují se tak často, že prakticky 
musí být připraveni psát o všech oborech.

Jak se na regionální úrovni projevil nástup multimedializace?
Stejně jako v celostátní žurnalistice multimedializace zpravodajství ovlivnila, text je stále častěji  
doprovázen vedle fota audiem (ČTK nabízí audia od roku 2000)  a videem ( ČTK nabízí videa 
klientům od roku 2007). Zatímco fotografie jsou nadále v rukou profesionálních fotografů, audio a 
nyní video často pořizují slovní zpravodajové.

Můžete popsat komunikaci mezi regionální odbočkou a celostátní redakcí?
Regionální zpravodajové komunikují "s Prahou" prostřednictvím krajské směny, která funguje v 
těsné součinnosti s domácí, ekonomickou a případně zahraniční směnou (směnaři sedí u jednoho 
stolu na zpravodajském sále v Praze). Redakční systém ČTK navíc umožňuje poměrně jednoduše 
plánovat a komunikovat v jednotném prostředí, přes tzv. události. Operativní řízení funguje 
samozřejmě přes telefon, včetně sms zpráv. Nově zavedla ČTK komunikaci přes Skype.

Mohla byste stručně popsat cestu zprávy z regionu od napsání až do zpravodajského servisu 

12



agentury?
Zpravodaj zprávu napíše (na laptopu, v redakčním systému) a pošle ji do fronty krajské směny. 
Řídící směnař zprávu zkontroluje a buď ji přímo sám edituje a vydá na okruh klientům, nebo ji 
pošle vydávajícímu směnaři k editaci a na vydání. Pokud není třeba konzultace s autorem
zprávy, doplnění, velká editace, může se zprávy ke klientovi dostat od zaslání do pražské směny i 
do minuty. Takto rychle postupujeme hlavně u nejdůležitějších zpráv (například rozsudek u soudu
- varianty zpráv jsou zpravidla dopředu připraveny, po doplnění údaje je zprávy vydána téměř 
neprodleně)

Jak se rodí plán událostí a plán práce regionálních redakcí?
Události (informace o avizovaných aktualitách, termínech, vlastních tématech) zakládají v ČTK 
všichni zpravodajové a redaktoři a specializované pracoviště s názvem dispečink (ten zpracovává 
hlavně informace dodané do ČTK z "tradičních důvodů", Četka slouží v tomto ohledu už desítky let 
jako distributor oznámení o tiskových konferencích). V podobě událostí však zdaleka nejsou jen 
dodané informace, ze zhruba poloviny se na nich podílejí aktivně vyhledané informace na webech, 
v tištěných kulturních přehledech apod. Z událostí jsou pak podle příslušného klíče (regionální 
servis, důležitost akce) vygenerovány i plány.

Dostávají redaktoři zadání, nebo musejí přicházet s vlastními tématy?
Jde o kombinaci několika skutečností - část náplně zpravodaje je dána aktualitami v kraji (jejich 
důležitost a s tím související zpravodajské krytí posuzuje v první řadě sám zpravodaj v regionu, ale
vedoucí či řídící směnař to mohou změnit), dále úkoly z centra (například jednotná anketa pro 
všechny kraje) a část tvoří vlastní tematické zprávy zpravodaje.

Jak je práce regionálních redakcí hodnocena? Dochází k operativnímu hodnocení i 
pravidelným poradám?
Operativní hodnocení provádějí řídící směnaři v každodenním styku, závažnější připomínky 
dostanou zpravodajové od vedoucí krajská porada včetně hodnocení se koná zpravidla jednou za 
rok. Přibližně jednou za rok navštíví pobočku v regionu šéfredaktor a vedoucí regionální
redakce, součástí porady je rovněž hodnocení členů redakce.

Kdo je v rámci regionálního zpravodajství nejvážnějším konkurentem ČTK?
Odpověď na tuto otázku není jednoduchá - nejvíce zpravodajů mají v regionech Deníky VLP, ale 
jejich zaměření je jiné, zabývají se okresním, obecním zpravodajstvím, celokrajským méně.  
Konkurencí je I agentura Mediafax. Nové projekty - Sedmička Mladé fronty či Naše
adresa skupiny PPF pak už míří na zcela jiné segmenty trhu.

V posledních letech roste počet regionálních médií. Jak se tento trend projevil na práci ČTK?
Nijak podstatně, hlavní odběratelé jsou ti tradiční. Nové projekty často fungují bez zpravodajství 
ČTK.

Vnímá ČTK v regionech konkurenční Mediafax?
ČTK samozřejmě vnímá a sleduje veškeré konkurenční projekty, nástup Mediafaxu však nijak 
výrazně nepocítila, pokud víme, tak mají podstatně méně klientů než ČTK.

Čím se podle vás regionální zpravodajství ČTK liší od konkurence?
Snaží se vyhodnotit a zachytit ve zpravodajství vše nejdůležitější, včetně ověřování a potřebných 
souvislostí, neztratit nadhled, vítaný je celostátní dosah informace, vyhýbá se marginálním, dílčím 
zprávám (pokud chce mít ve zpravodajství drobnější událost či informaci, musí
být zajímavě podaná)
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Kdo patří mezi hlavní abonenty regionálního zpravodajského servisu agentury?
Nejdůležitějšími odběrateli jsou přílohy celostátních deníků, Česká televize a Nova, Český rozhlas 
a Deníky VLP. 
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